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PROTOKÓŁ NR XXXI/2021 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 28 października 2021 r. 

 

 

Na stan 15 radnych obecnych było 12 radnych. 

Nieobecni radni: T. Bubniak, M. Jarzmicki, Ł. Malinowski 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12: 00 Przewodniczący K. Kozina, który po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

 

Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad sesji. 

 

Porządek obrad  przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Informacja z działalności Wójta Gminy Damnica w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja z realizacji wniosków i interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz ochrony 

przeciwpożarowej na terenie gminy Damnica. 

5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. "Wykonanie odwodnienia wraz z przebudową drogi powiatowej      

nr 1138G w miejscowości Świtały". 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/345/18 Rady Gminy Damnica         

z dnia 17 lipca 2018 r. w sprawie emisji obligacji. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/111/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 

26 września 2019 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Damnica. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 rok. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/267/2020 Rady Gminy Damnica       

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Damnica na lata 2021 – 2029. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy 

finansowej na realizację zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1142G odcinek 

Bobrowniki-Dąbrówka-granica gminy" w ramach Programu na rzecz zwiększenia szans 

rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-2024. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu na realizację zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1140G                 

w miejscowości Stara Dąbrowa". 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu na organizowanie publicznego transportu zbiorowego w roku 2022. 
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13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu na realizację zadania "Organizacja systemu rozgrywek sportowych w ramach 

Powiatowej Olimpiady Dzieci i Młodzieży szkół podstawowych i ponadpodstawowych w 

latach 2022-2024". 

14. Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji udzielanych   

z budżetu Gminy Damnica dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego. 

15. Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek Gminny 

w Damnicy oraz nadania jej statutu. 

16. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr VI/49/2019 Rady Gminy Damnica          

z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie Damnickiego Bonu dla Malucha. 

17. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Damnica. 

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie Sesji. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokół z poprzedniej Sesji                                

tj. 16 września 2021 r. został sporządzony, podpisany i opublikowany w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Gminy Damnica. Radni nie wnieśli uwag do jego treści, 

 

 

Ad. 2 
Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  

 

 Ad. 3 

Informację z realizacji wniosków i interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym radni 

otrzymali i nie wnieśli do niej uwag. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  

 

Ad. 4 

Analiza stanu bezpieczeństwa publicznego gminy. 

Informację na temat stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Damnica  

przedstawił kierownik Posterunku Policji w Damnicy Michał Mikucewicz. 

Informacja obejmuje dane za okres od 1 stycznia br. do dnia dzisiejszego. 
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W zakresie spraw kryminalnych: 

W okresie sprawozdawczym na Posterunku Policji w Damnicy wszczęto 58 postępowań 

przygotowawczych, tego: 2 przestępstwa przeciwko życiu i zdrowiu, 9 przestępstw przeciwko 

bezpieczeństwu komunikacyjnemu, 23 przestępstwa przeciwko rodzinie i opiece,                     

3 przestępstwa dotyczyły znęcania fizycznego i psychicznego nad osoba najbliższą,                

10 przestępstw przeciwko mieniu, głównie kradzieże z włamaniem. Pozostałe przestępstwa 

dotyczyły uporczywego uchylania się od obowiązku alimentacyjnego. Największa liczba 

zatrzymanych to nietrzeźwi kierowcy tj. na 10 przestępstw 7 stanowią nietrzeźwi kierowcy. 

W bieżącym roku nie było żadnego wypadku śmiertelnego. 

Najwięcej przestępstw 4 miało miejsce w miejscowości Damnica. Następnie w Mianowicach 

3 przestępstwa, po jednym przestępstwie w miejscowościach Strzyżyno, Łebień i Domaradz. 

W zakresie wykroczeń i prewencji: 

W okresie sprawozdawczym funkcjonariusze odnotowali 610 wykroczeń, z czego 13 zostało 

zakończonych skierowaniem wniosku o ukaranie do Sądu, 214 zostało zakończonych 

nałożeniem na sprawcę mandatu karnego, 395 zostało zakończonych zastosowaniem środka 

oddziaływania innego niż karny czyli tak zwany pouczenie. Ogółem funkcjonariusze 

Posterunku przeprowadzili 930 interwencji, z czego 513 interwencji wynikało z inicjatywy 

funkcjonariusza, 417 to interwencje zlecone przez osoby zgłaszające. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

Informację na temat bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie gminy Damnica         

przedstawił  Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej Piotr Zdun 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. "Wykonanie odwodnienia wraz z przebudową drogi powiatowej            

nr 1138G w miejscowości Świtały". 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania.                

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. "Wykonanie odwodnienia wraz z przebudową drogi powiatowej            

nr 1138G w miejscowości Świtały" 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/330/2021 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. "Wykonanie 

odwodnienia wraz z przebudową drogi powiatowej nr 1138G w miejscowości Świtały",  

została podjęta. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/345/18 Rady Gminy Damnica  z dnia 

17 lipca 2018 r. w sprawie emisji obligacji. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania.                

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/345/18 Rady Gminy Damnica  z dnia 

17 lipca 2018 r. w sprawie emisji obligacji 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/331/2021 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XLVI/345/18 Rady Gminy Damnica  z dnia 17 lipca 2018 r. w sprawie emisji 

obligacji, została podjęta. 
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Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/111/2019 Rady Gminy Damnica z dnia    

26 września 2019 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania.                

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/111/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 26 

września 2019 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/332/2021 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XI/111/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 26 września 2019 r. w sprawie emisji 

obligacji Gminy Damnica, została podjęta. 

 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż w dniu 27 października 2021 r. Wójt Gminy 

Damnica złożył autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Damnica na 2021 rok. 

 

Skarbnik Gminy J. Michalska przedstawiła złożoną autopoprawkę. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych 

wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili uwag. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka Wójta Gminy z dnia 27.10.2021r. do projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Damnica na 2021 rok..  

Wyniki głosowania: 
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ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdziła, że autopoprawka Wójta Gminy Damnica do projektu 

uchwały została przyjęta. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Damnica na 2020 r. i ogłosił wynik głosowania.                

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 rok 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/333/2021 w sprawie  zmian              

w budżecie Gminy Damnica na 2021 r., została podjęta. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/267/2020 Rady Gminy Damnica z dnia 

17 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2021 – 2029. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 
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Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2020-2027     

i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/267/2020 Rady Gminy Damnica z dnia 

17 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2021 – 2029 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/334/2021 w sprawie zmiany 

uchwały nr XXIV/267/2020 Rady Gminy Damnica z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Damnica na lata 2021 – 2029, została 

podjęta. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy 

finansowej na realizację zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1142G odcinek 

Bobrowniki-Dąbrówka-granica gminy" w ramach Programu na rzecz zwiększenia szans 

rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-2024. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy 

finansowej na realizację zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1142G odcinek 

Bobrowniki-Dąbrówka-granica gminy" w ramach Programu na rzecz zwiększenia szans 

rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-2024 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/335/2021 w sprawie wyrażenia 

woli udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy finansowej na realizację zadania                   

pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1142G odcinek Bobrowniki-Dąbrówka-granica gminy"     

w ramach Programu na rzecz zwiększenia szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-

2024, została podjęta. 

 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu na realizację zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1140G                       

w miejscowości Stara Dąbrowa". 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu na realizację zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1140G                       

w miejscowości Stara Dąbrowa" 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/336/2021 w sprawie wyrażenia 

woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. 

"Przebudowa drogi powiatowej nr 1140G  w miejscowości Stara Dąbrowa", została podjęta. 

 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu na organizowanie publicznego transportu zbiorowego w roku 2022. 
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Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu na organizowanie publicznego transportu zbiorowego w roku 2022 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/337/2021 w sprawie wyrażenia 

woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na organizowanie publicznego 

transportu zbiorowego w roku 2022, została podjęta. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu na realizację zadania "Organizacja systemu rozgrywek sportowych w ramach 

Powiatowej Olimpiady Dzieci i Młodzieży szkół podstawowych i ponadpodstawowych          

w latach 2022-2024". 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu na realizację zadania "Organizacja systemu rozgrywek sportowych w ramach 

Powiatowej Olimpiady Dzieci i Młodzieży szkół podstawowych i ponadpodstawowych w 

latach 2022-2024" 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/338/2020 w sprawie wyrażenia 

woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania 

"Organizacja systemu rozgrywek sportowych w ramach Powiatowej Olimpiady Dzieci             

i Młodzieży szkół podstawowych i ponadpodstawowych w latach 2022-2024", została 

podjęta. 

 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji udzielanych         

z budżetu Gminy Damnica dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji udzielanych z 

budżetu Gminy Damnica dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/339/2021 w sprawie ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania   

i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Damnica dla publicznych                       

i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
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oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby 

prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego, została podjęta. 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek Gminny        

w Damnicy oraz nadania jej statutu. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek Gminny w 

Damnicy oraz nadania jej statutu 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/340/2021 w sprawie utworzenia 

jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek Gminny w Damnicy oraz nadania jej statutu, została 

podjęta. 

 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr VI/49/2019 Rady Gminy Damnica z dnia    

28 lutego 2019 r. w sprawie Damnickiego Bonu dla Malucha. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr VI/49/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 28 

lutego 2019 r. w sprawie Damnickiego Bonu dla Malucha 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 
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ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/341/2021 w sprawie uchylenia 

uchwały nr VI/49/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie 

Damnickiego Bonu dla Malucha, została podjęta. 

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Damnica. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność  

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/342/2021 w sprawie uchwalenia 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Damnica, została 

podjęta. 

 

 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 
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Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (3) 

Tadeusz Bubniak, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXXI/343/2021 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do lat trzech z dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości stanowiących własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 19 

Radny W. Wilkowski stwierdził, że ze smutkiem przyjęta została informacja, że trzeba było 

zrezygnować z fajnej inwestycji w Dębniczce przy stawku ze względu na brak wykonawcy. 

Za małe pieniądze, aby jakiś wykonawca się zdecydował. Dlatego radny chciałby po raz 

kolejny poddać pod rozwagę wzmocnienie na tyle gminnej jednostki komunalnej, aby była    

w stanie wykonać takie małe inwestycje we własnym zakresie w ramach swojego czasu 

pracy. Byłaby to grupa pracowników do małych inwestycji gminnych. ZKG już teraz 

realizuje wiele różnych prac. Być może warto w tym momencie pójść w tym kierunku, żeby 

nie stawać przed faktem, że gmina nie realizuje małych inwestycji dlatego, że nikt z zewnątrz 

nie jest zainteresowany wykonaniem tego. Kolejna sprawa to sprawa uchwał wsparcia dla 

Powiatu Słupskiego. Żeby się ustrzec, że były to już ostatnie uchwały w tym temacie, żeby w 

końcu zaczęło coś się dziać w terenie. Prowadzone są tylko rozmowy a w terenie jest jak jest. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, iż Gmina posiada bardzo ciekawy projekt na 

zagospodarowanie terenu przy stawku w Dębniczce. Jest to miejsce rekreacyjne dla 

mieszkańców Damnicy, Karzniczki i wielu innych miejscowości. W miesiącu wrześniu 

wystąpiono Polskich Sieci Energetycznych o dofinansowanie inwestycji i takie 

dofinansowanie otrzymano. Ponadto jest dofinansowanie ze stowarzyszenia Dolina Rzeki 

Słupi i Łupawy. To, że ta inwestycja nie jest w tej chwili zrealizowana wynika to z tego, że na 

tynku nie ma w ogóle chętnych. Szukano prawie przez pół roku i niestety nie znaleziono 

wykonawcy na tę inwestycję. Są to firmy specjalistyczne, których na rynku jest mało. Gminie 

zależy, aby ten projekt został zrealizowany. Jeżeli chodzi o zakład, to może należałoby 

zastanowić się jak to zorganizować. Zakład Komunalny oczywiście w ramach dofinansowania 
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i zwiększenia etatów mógłby wykonywać pewne prace i byłoby to taniej niż na rynku 

budowlanym. 

 

Mieszkaniec Pan Józef P stwierdził, że po raz drugi sprowadza go tu problem studzienki, 

której gmina od dwóch lat nie jest w stanie udrożnić. Problem ze studzienką zaczął się jeszcze 

za poprzedniego dyrektora ZGK w Damnicy i trwa do dziś, studzienka nadal nie jest 

udrożniona. W rozmowie z Wójtem Gminy A. Kordylasem w zakładzie wulkanizacyjnym w 

Mianowicach poinformował, że po kolejnej wizycie pracowników na działce i czyszczeniu 

studzienki ona nadal jest niedrożna. Pan J. Puchała twierdzi, że Wójt Gminy A. Kordylas 

zachował się wówczas wobec niego arogancko. W tym miejscu chciałby odwołać się do słów 

Prezydenta Rzeczypospolitej, Premiera którzy przy każdej okazji podkreślają, że urzędnik jest 

dla obywatela a nie odwrotnie. Cokolwiek robi się w gminie to za pieniądze mieszkańców, 

podatników. 

Po kolejnym zgłoszeniu problemu do ZGK w Damnicy przyjechała grupa ok. 8 pracowników 

łącznie z Panią dyrektor oraz sprzęt. Po 8 godz. działań problem nie został rozwiązany, na 

rurę położona została plandeka i zasypana została gruzem. Pan Józef P. twierdzi, żeby ukryć 

swoją nieudolność Wójt Gminy i Pani Dyrektor piszą na niego donosy do Gdańska. Do 

Państwowego Gospodarstwa Wody Polskie o przywrócenie funkcji urządzeń wodnych na 

działkach w Damnie i wydanie decyzji administracyjnej w związku z częstym zalewaniem 

drogi gminnej w Damnie. Z rozmowy telefonicznej z kierownikiem działu utrzymania           

w Gdańsku wynika, że sprawa trafiła w pierwszej kolejności do nadzoru wodnego                     

i przeprowadzona zostanie wizja w terenie. Po przeprowadzonej wizji lokalnej udzielono 

odpowiedzi Wójtowi Gminy, że to nie stawek zalewa drogę. Drogę zalewa stawek, bo jest źle 

wykonana. Droga nie posiada żadnego odprowadzenia spływającej się na niej wody, jest źle 

wyprofilowana. Cała woda z pól od strony cmentarza spływa na działkę Pana Józefa P. Pan 

Józef P. zwrócił się do Wójta Gminy o jak najszybszą przebudowę tej drogi. Natomiast Wójt 

Gminy ponownie wystąpił do Gdańska o wydanie decyzji administracyjnej. Pan Józef P. 

przyznał, że wsypał do tego stawku cztery wywrotki gruzu, aby trochę bagno zniwelować. 

Gruz został wywieziony spod kościoła na prośbę proboszcza na działkę, na której 

zlokalizowany jest stawek. Zostało to zrobione z korzyścią dla społeczeństwa. Przy 

problemowej drodze wybudowane zostały nowe budynki i posesje te są zalewane. Na 

interwencje mieszkańców Pani dyrektor ZGK poleciła napisać podanie o przeczyszczenie 

studzienki. Czy w sytuacji, kiedy zapchana jest studzienka w innych miejscowościach Pani 

dyrektor także wzywa mieszkańców o napisanie podania o przeczyszczenie studzienki? Może 

Pani dyrektor wytłumaczy przed Radą, co miała na myśli. Pan Józef P. zaznaczył, że od lat 

80-tych pracował na rzecz gminy, jako sołtys a później, jako radny. Natomiast teraz nie może 

doprosić się przeczyszczenia studzienki. 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że w czasie jak budowana była ta droga Pan Józef P. 

był radnym Rady Gminy Damnica i mając wówczas duży wpływ na praca nie dopilnował, 

aby droga została wykonana prawidłowo. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, że chodzi o działkę, gdzie zawsze był zbiornik retencyjny 

a przedmówca zasypał w części ten zbiornik, aby uatrakcyjnić jego znaczenie. Gmina posiada 

dokumentacje fotograficzną potwierdzającą, że to nie tylko gruz ale zbiornik przez lata był 

zanieczyszczany i zasypywany. Nie można mówić, że Wójt pisze donosy, obecny na sali 

radca prawny może wyjaśnić, co, to jest donos. Gmina wystąpiła do instytucji, które zajmują 
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się prawem wodnym po to, aby Pan Józef P. przywrócił stan zbiornika przed jego 

zasypaniem. To nie przez drogę zalewane są działki, tylko staw powoduje zalewanie działek. 

Wójt chroni interes gminy. Nie może być takiej sytuacji, że ktoś zasypał zbiornik, który teraz 

zalewa drogę i okoliczne działki a gmina ponosi koszty z tym związane. Dlatego niebawem 

będzie kontrola, która stwierdzi stan faktyczny. Natomiast z map geodezyjnych ewidentnie 

wynika, że jest to zbiornik retencyjny, który przez dziesiątki lat chronił mieszkańców 

miejscowości Damno przed zalaniem i zbierał wody z pól. Skoro zbiornik po części został 

zasypany spowodowało to, że nie pełni swojej roli i nie zbiera wody, która do niego spływa. 

Gdyby nie było śmieci, które pozatykały rów wówczas być może ta sytuacja nie miałaby 

miejsca. 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal wyjaśniła, że ZGK posiada dokumentację fotograficzną, na której 

widać w zbiorniku gruz, śmieci, liście i piach. Zgłoszono uszkodzony przepust i pracownicy 

Zakładu pojechali na interwencję, aby naprawić uszkodzenie. Jednak nie spowodował tego 

ani poprzedni dyrektor ani kierownik tylko Pan Józef P. spowodował, że ten przepust się 

zapcha. Zakład Komunalny dysponując posiadanym sprzętem nie był w stanie naprawić 

uszkodzenia. Pracownicy spędzili wiele czasu jednaj nie udało się przepchać rur. W tych 

rurach były szmaty, kurtki, cegły, i wiele innych rzeczy, które nie powinny się tam znaleźć. 

W zbiorniku zakopane były pojemniki po różnego rodzaju płynach, które pracownicy 

wykopali. Dyrektor nie prosiła ani mieszkańców ani Pana Józef P. o złożenie żadnego 

podania. Po telefonie Pana Józefa P. na numer alarmowy poproszono o złożenie prośby na 

piśmie. Gdyby takie pismo zostało złożone to w odpowiedzi Dyrektor wskazałaby                  

w pierwszej kolejności uporządkowanie zbiornika, który zbiera całą wodę z miejscowości        

i jest oznaczony w ewidencji gruntów, jako zbiornik retencyjny. Dopiero po oczyszczeniu 

zbiornika Zakład mógłby oczyścić zapchany przepust. Dyrektor stwierdziła, że jako urzędnik 

dba o dobro wszystkich podatników a nie tylko jednej osoby. Pan Józef P. oczernia 

pracowników Zakładu Komunalnego, jednak najpierw należy zastanowić się nad własnym 

postępowaniem i czynami a dopiero oceniać innych. Wersji przedstawionej nie potwierdzono 

w Wodach Polskich, nie potwierdził także sołtys. W sprawie toczy się postępowanie 

administracyjne i nie powinno się wprowadzać opinii publicznej w błąd. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski wyjaśnił, iż prawdą jest, że gmina złożyła wniosek do 

Wód Polskich o rozstrzygnięcie tego, kto tak naprawdę, kogo zalewa. Jest to narzędzie 

prawne, które może posłużyć obu stronom. Gmina z tego narzędzia skorzystała. Jednak Pan 

Józef P. ciągle zarzuca, że to gmina jest odpowiedzialna za zalewanie wody. Pan Józef P. dziś 

publicznie stwierdził, że faktycznie zasypał staw melioracyjny, który pełnił funkcję 

zapobiegawczą, aby zarówno droga jak i grunty sąsiednie nie były zalewane przez wodę. 

Gmina również otrzymała zawiadomienie z Wód Polskich z marca 2021r. Pan Józef P. 

zacytował tylko początek tego pisma. Natomiast w 3 akapicie pisma jasno wskazano, że       

„w przypadku nienależytego utrzymania urządzenia wodnego, którego następstwem jest 

zmiana funkcji tego urządzenia lub szkodliwe oddziaływanie tego urządzenia na wody             

i grunty, mając na uwadze, że korzystanie z wód nie może powodować pogorszenia stanu 

wód i ekosystemów od nich zależnych, marnotrawstwa energii wody a także nie może 

wyrządzać szkód, organ właściwy do wydania pozwolenia wodnoprawnego w drodze decyzji 

może nakazać właścicielowi tego urządzenia przywrócenie poprzedniej funkcji tego 

urządzenia, wykonanie urządzenia zapobiegającego szkodom lub likwidacji tych szkód.”. 

Gmina twierdzi, że te szkody powodowane są właśnie przez to, że staw został zasypany, który 
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wcześniej pełnił funkcje stawu retencyjnego. Niezależnie od tego, do czego Pan Józef P. 

przyznał się publicznie, gmina posiada dokumentację fotograficzną jak ten staw wyglądał 

wcześniej, jak wygląda na mapach, do czego służy i jak wygląda teraz. Tam jest gruz i woda 

nie może się tam gromadzić. Czy Pan Józef P. działał zgodnie z prawem? Powołuje się na 

słowa jakiegoś inspektora, nie podając nazwiska i instytucji. Postępowanie zostało przekazane 

do Dyrektora Zlewni i tam jest teraz prowadzone. 5 października br. odbyła się wizja lokalna 

w terenie, z której nie ma jeszcze protokołu i żadnego rozstrzygnięcia w formie decyzji 

administracyjnej w tej sprawie. Nie można, więc powoływać się na pracowników instytucji, 

która nie prowadzi już postępowania i zarzucać gminie, że łamie prawo. W związku z tym, że 

powstał spór pomiędzy gminą, jako właścicielem działki drogowej a Panem Józefem P. 

właścicielem gruntów znajdujących się przy drodze, którego nie można było rozwiązać na 

drodze porozumienia, gmina wystąpiła do organu, który zgodnie z prawem takie sprawy 

załatwia i wydał decyzję administracyjną, w której określi, kto jakie urządzenia ma 

odtworzyć. 

 

Mieszkaniec Pan Józef P. zaproponował, aby radni wspólnie z Wójtem pojechali na miejsce    

i zobaczyli, w jakim stanie jest stawek i droga. 

 

Radna I. Mędrkiewicz stwierdziła, że radni nie mogą wypowiadać się na tematy, o których nie 

maja pojęcia. Nie zna się na melioracji i nawet, gdyby chciała pomów to musiałaby zwrócić 

się do specjalistów, aby wydali opinię. Uważa, że mało eleganckie jest, jeżeli zaczepia się 

Wójt gdzieś tam po godzinach urzędowania. Należało spotkać się z Wójtem na gruncie 

urzędowym, czyli w Urzędzie Gminy. Po wysłuchaniu wyjaśnień władz radna chciałaby 

jeszcze zapoznać się ze stanowiskiem specjalistów w tej dziedzinie i dopiero dyskutować. 

Radna stara się zrozumieć problem i wykazać wolę pomocy ale tylko na podstawie 

profesjonalnej opinii. Radna zadeklarowała, że przyjedzie do Damna i zapozna się z sytuacją 

na miejscu i to jest wszystko, co może zrobić. Natomiast, aby zająć stanowisko w tej sprawie 

musi posiłkować się opinią specjalistów. Decyzja administracyjna obligują każdego: rolnika, 

nauczyciela czy Wójta. Od decyzji administracyjnej przysługuje tryb odwoławczy, z którego 

można skorzystać. 

 

Ad. 20 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 13:30 zamknął obrady XXXI Sesji Rady 

Gminy Damnica. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 

 


